
Tentativ Dagsorden
Skolebestyrelsesmøde Vestre Skole d. 22.03.2023 19:00 - 21:00

Afbud: Gitte, Charlotte og elevrådet.

(o): orientering
(d): drøftelse
(b): beslutning

1. Valg af referent: ST

2. Godkendelse af dagsordenen
○ Dagsorden godkendt.

3. Skolens ledelse (o) (10 min.)
○ “Skolevenner” er ansøgt. Og vi har modtaget den første

henvendelse.
○ Skolefest & entré. Vi tager fremadrettet ikke entré men vil

opfordre til at købe i boderne og derved blandt andet støtte
lejr-turen på 8. årgang m.m.

○ Besøg fra Norge. Besøg fra en kommune i Norge med
repræsentanter fra både daginstitutioner, skoler og
familieafdeling.

○ Tanker om ChatGPT. Kommunalt har vi fokus på potentiel
snyd og kildehenvisning. Det er ikke et redskab, vi kan
anvende i undervisningen, fordi der er GDPR-udfordringer.
Samtidig er det (måske) fremtidens redskab og måske
kommet for at blive.

4. SB formand (o) (5 min)



- Høringssvar om politisk ambition for folkeskolen i
Silkeborg Kommune er afsendt. Link:

- https://drive.google.com/file/d/1oc2oh7An8AAt5EWPa0
ixodPxb9sb1qiR/view?usp=share_link

- Dato for fælles SB-møde med Gjessø d. 9. maj kl.
17.30-21.30 på Gjessø Skole.

5. Elevråds- og Personalerepræsentanter (o) (15 min.)
● Nyt fra Elevrådet.

○ Ikke deltagende.
● SFO og Klub v/ Peter.

○ Klubben er optaget af indretningen og skærmtid.
● Skole v/Esben.

○ Vi er blandt andet i gang med at forberede emneugen
og temaet er skolens fødselsdag - et jubilæumsår.

○ Og generelt et stort fokus på den kommende skolefest.

6. Kort om forpligtende samarbejder mellem naboskoler
(sammenhæng med Dialogforum) (se bilaget “Forberedelse til
møde i Dialogforum d. 11.4.2023”) v/Kim (15 min)

a. Forpligtende samarbejde - kort historisk rids
b. Spørgsmål til drøftelse:

i. Hvilke perspektiver og ønsker har vi til samarbejdet på
tværs af skoler og i det samlede skolevæsen?

ii. Hvordan har vi oplevet samarbejdet i regi af de
Forpligtende samarbejder, som blev indført i 2016?

iii. Hvad tænker vi umiddelbart om at styrke samarbejdet
om børn og unge i jeres lokalområde?

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Mo
eder/2023

https://drive.google.com/file/d/1oc2oh7An8AAt5EWPa0ixodPxb9sb1qiR/view?usp=share_link
https://drive.google.com/file/d/1oc2oh7An8AAt5EWPa0ixodPxb9sb1qiR/view?usp=share_link
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2023
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Moeder/2023


Input.
● Vi samarbejder der hvor det giver mening.
● Vi har generelt et bredt lokalt samarbejde men ikke

formaliseret. Fx. REMA, samarbejde med lokal-foreninger
(fodbold, badminton og spejder m.fl.), kirke og
ungdomsskolen mm.

7. Sommerferiepasning SFO (10 min)
○ Punktet er udskudt til næste møde.

8. Timefordelingsplan (15 min)
Præsentation af eksisterende.
Her fordelingen af “øvrige ressourcer” i indeværende skoleår. Jeg
vil gerne redegøre for fordelingen samt indhold og høre jeres input
på fordelingen. (Bemærk, at fordelingen er skolelederens
prioritering - men vi hører input fra både SB og lærere.
Afslutningsvis godkender SB den endelige timefordelingsplan.
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1eoC-vfTY5psKji6I_726P
Wck6xsXgO6cJFITFqdue7c/edit#gid=0

Input:
● Gode ide med en større prioritering af matematikvejledning.
● Hvorfor prioriterer vi FabLab? Det har været (er) et stor

indsatsområde i Silkeborg kommune.
● Hvad er elevsamtaler? Skemalagt tid til læreren til samtaler

med klassens elever.
● Frivillig musik. Det kunne måske være mere i samarbejde

med kirkens kor.
● Vestre skole må gerne prioritere “kultur tiltag” såsom frivillig

musik.

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1eoC-vfTY5psKji6I_726PWck6xsXgO6cJFITFqdue7c/edit#gid=0
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1eoC-vfTY5psKji6I_726PWck6xsXgO6cJFITFqdue7c/edit#gid=0


● 2-voksen: Vi dirigerer 2-voksentid bredt ud til brede indsatser
fx boost og som 2-voksen lektioner i klasserne.

9. Matematikvejledning på Vestre v/Kim og Kristian
Matematikvejledning var et af fokusområderne, som vi
besluttede på SB-mødet i dec. 2022. (15 min)

a. Status og tanker v/Kristian
b. Hvad gør vi herfra

i. Vi har et fokus på at prioritere matematikvejledning

10. Debat om lektiecafe på Vestre (d) (15 min)
- At afsætte timer til en lektiecafe er en prioritering. Kan vi

tænke kreativt? (Skolens Venner, store elever etc.)
- Vi skal prioritere frivillig musik eller andre “kultur timer”

frem for lektieCafe
- Vi skal prioritere “Skolens venner” til trivselsfremmende

tiltag frem for lektiecafe.

11. Henvendelser til SB (o/d) (10 min)
○ Der er ikke henvendelser til SB.

12. Økonomi 2023 v/Kristian (o/d) (15 min)
Budget 2023.
● Vi har ramt 0% ift. budget 2022.
● Vores samlede budget 2023 er 30 mio. Her udgør løn 28

mio. - altså ca 94%.

13. Evt.
○ En opfordring: Det kunne være en god ide at præsenterer

nye medarbejdere her tænkes konkret på de nye pædagoger
i SFOen

○ Input ift. kultur-klasser og guitarspil.



Punkter til kommende møder:

● 7. klasse - Talentklasser? Kan vi gøre mere for at fastholde?
● Sommerferiepasning SFO (10 min)


